



## LETTER OF INTENT

**Paul Cezanne University, Aix-Marseille III, France  
Sam Ratulangi University, UNSRAT, in Manado, Indonesia**

In the framework of the Indonesian-French exchanges, Paul Cézanne University - Aix-Marseille III and the Sam Ratulangi University, UNSRAT in Manado wish to promote a sustainable and stable interuniversity cooperation in the common fields of the two institutions ; this agreement will have the following objectives :

- 1- Favor teaching mobility in order to develop research in common fields of interest
- 2- Facilitate the welcoming of students and researchers within present programs or to be elaborated
- 3- Following up the cooperation in the field of Competitive Intelligence and Chemistry.

For this purpose, the two universities decide to sign the letter of intent prior to the establishment of the interuniversity agreement which will be submitted to the competent authorities of both universities.

Aix-en-Provence, February 9, 2007

*Philippe Tchamitchian*  
Philippe TCHAMITCHIAN  
President  
Paul Cezanne University  
Aix-Marseille III  
France



*Lucky Sondakh*  
Lucky SONDAKH  
Rector  
Sam Ratulangi University  
UNSRAT, Manado  
Indonesia



## LETTRE D'INTENTION

**Université Paul Cézanne, Aix-Marseille III, France  
Université Sam Ratulangi, UNSRAT, à Manado, Indonésie**

Dans le cadre des échanges franco – indonésiens, l'Université Paul Cézanne - Aix-Marseille III et l'Université Sam Ratulangi, UNSRAT à Manado souhaitent promouvoir d'une façon durable et stable la coopération interuniversitaire dans les disciplines communes aux deux établissements. Ils s'engagent ainsi à poursuivre les objectifs suivants :

- 1- Favoriser les mobilités enseignantes afin de développer la recherche dans des domaines d'intérêt commun
- 2- Faciliter l'accueil des étudiants et chercheurs au sein des programmes présents ou à élaborer
- 3- Poursuivre la coopération dans le domaine de l'Intelligence économique et la Chimie.

Dans cette optique, les deux universités décident de signer une lettre d'intention en préalable à un accord interuniversitaire qui sera soumis aux autorités compétentes des deux universités.

Aix-en-Provence, le 9 février 2007

Philippe TCHAMITCHIAN  
Président  
Université Paul Cézanne  
Aix-Marseille III  
France



Lucky SONDAKH  
Recteur  
Université Sam Ratulangi  
UNSRAT, Manado  
Indonésie